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Inleiding 
Per brief van 23 januari 2023 hebben Oğuzhan Akdemir (Raadslid D66) en Anne van 
der Meer (Raadslid Groenlinks) uw college een aantal schriftelijke vragen ex art 
46 RvO gesteld over de sentimentenmonitor. Bijgaand treft u de beantwoording 
aan. 
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Gemeente Deventer  

College van B&W Postbus 5000 

7400 GC Deventer 

 

 

Deventer, 23 januari 2023 

 

Betreft: Schriftelijke vragen ex. Artikel 46 RvO 

Onderwerp: Sentimentenmonitor 

 

 

Geacht College, 

 

Wij hebben recentelijk kennisgenomen van de raadsmededeling met kenmerk 2022-781. Wij zijn in de 

veronderstelling dat er bij deze raadsmededeling zwaardere conclusies zijn getrokken ten opzichte van 

eerder verstrekte informatie. Eveneens berichtte de Stentor op 21 januari jl. van toenemende spanningen. 

Wij maken ons zorgen dat de sentimentenmonitor juist een polariserende en een contraproductieve 

werking heeft in de samenleving, aangezien er geen representatief onderzoek ten grondslag ligt aan de 

conclusies. Bovendien wordt met de sentimentenmonitor gerichte aandacht gevestigd op spanningen en 

sentimenten, terwijl dat niet per se aan de orde is in de samenleving. De fracties van D66 en GroenLinks 

pakken graag de handschoen op om mee te denken en bij te dragen aan het gemeenschappelijke doel van 

een sociale en stabiele samenleving. In dit licht willen we de volgende schriftelijke vragen stellen:  

 

1. Onderschrijft het college dat de sentimentenmonitor geen representatief onderzoek betreft? Zo ja, 

welke conclusies kan men dan daadwerkelijk verbinden aan dit onderzoek? 

2. Wat vindt het college van de toegepaste onderzoeksmethodieken in de sentimentenmonitor? 

3. Is het college voornemens om in de toekomst weer een sentimentenmonitor uit te laten voeren? 

Zo ja, is het college bereid om een alternatief te zoeken voor het Digipanel, wegens het gebrek 

aan representativiteit? 

4. Welke methodiek wordt in de toekomst toegepast om sentimenten op wijkniveau te 

identificeren? Is dit onderzoek gericht of is dit specifiek aan de hand van gesprekken met 

professionals in het veld en de bondgenoten van de gemeente Deventer? 

5. Is volgens het college er sprake van een sociale en stabiele samenleving in de gemeente 

Deventer? Zo nee, wat is de ernst van het probleem? Welke concrete maatregelen wil het college 

ondernemen om de sociale cohesie in Deventer te stabiliseren? 

6. Is het college van plan om beleidsvoorstellen te doen aan de hand van de sentimentenmonitor? 

7. Volgens het college zijn de belangrijkste conclusies de relatie tussen inwoners en overheid, 

inwoners met een migratieachtergrond en arm en rijk. Waaruit volgt dat dit de belangrijkste 

conclusies zijn? 

8. Deventer is rijk aan vele verschillende culturen. Wat wordt er precies bedoeld met mensen met 

een migratieachtergrond? Welke verschillen bestaan er daarin? 

9. In de vraagstelling komt onder andere de formulering ‘Nederlanders versus andere etnische 

groepen (zoals Molukkers of Turken)’ voor. Is het college het met ons eens dat deze formulering 

polariserend is? 

10. Het nieuwe netwerk bondgenoten is eind september 2022 opgericht. Heeft de gemeente met dit 

netwerk aanwijzingen ontvangen van toenemende spanningen en sentimenten?  

11. Zijn er de onderlinge spanningen binnen het netwerk bondgenoten? Zo ja, kunt u hier een 

toelichting opgeven? 

12. Op welke wijze stelt het college voor de gemeenteraad te betrekken bij het vervolg? 

 

Alvast dank voor uw reactie. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Oğuzhan Akdemir (Raadslid D66) 

Anne van der Meer (Raadslid Groenlinks) 



Grote Kerkhof 1
Postbus 5000
7400 GC Deventer

14 0570
telefoon

direct telefoonnummer

gemeente@deventer.nl
e-mail

Aan de fracties van D66 en GroenLinks 
t.a.v. 
Dhr. O.A. Akdemir
mw. A. van der Meer
Interne Post

2023-93 7 februari 2023
kenmerk uw referentie datum

S. van der Velden Schriftelijke vragen ex art 46 RvO 
contactpersoon onderwerp

Beste mevrouw Van der Meer en meneer Akdemir,

In uw brief van 23 januari jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over de 
sentimentenmonitor. Ons antwoord is als volgt.

Vraag 1 

Onderschrijft het college dat de sentimentenmonitor geen representatief onderzoek betreft? Zo ja, welke 

conclusies kan men dan daadwerkelijk verbinden aan dit onderzoek? 

Antwoord

Ja, dit staat ook beschreven in de rapportage van de sentimentenmonitor van 2017 en 2022. De 

sentimentenmonitor geeft een indicatie van de spanningen die door de deelnemers van het Digipanel en 

professionals worden ervaren en/of gezien.

Vraag 2
Wat vindt het college van de toegepaste onderzoeksmethodieken in de sentimentenmonitor?

Antwoord

De onderzoeksmethodieken zijn met name bedoeld om kwalitatieve informatie op te halen en de kennis van 

professionals te ontsluiten. Het enquêteren van deelnemers van het Digipanel en interviewen van 

professionals wordt vaker ingezet om een (indicatief) beeld te krijgen. De sentimentenmonitor wordt 

nadrukkelijk gepresenteerd als een ‘foto van de stad’.

Vraag 3

Is het college voornemens om in de toekomst weer een sentimentenmonitor uit te laten voeren? Zo ja, is het 

college bereid om een alternatief te zoeken voor het Digipanel, wegens het gebrek aan representativiteit? 

Antwoord

Nee, zoals ook in de bestuurlijke reactie staat vermeld wordt de sentimentenmonitor niet één keer in de vier 

jaar op stedelijk niveau ingezet, maar gaan we sentimenten op wijkniveau in kaart brengen. Enerzijds om 

sneller sentimenten te signaleren en daarnaar te handelen en anderzijds sentimenten fijnmaziger in kaart te 

brengen. Dit gaan we praktisch toepassen in het dagelijkse werk in de wijk. Het gesprek hierover voeren we in 

de jeugdnetwerken, signaleringsoverleggen en het Netwerk Bondgenoten.



Vraag 4

Welke methodiek wordt in de toekomst toegepast om sentimenten op wijkniveau te identificeren? Is dit 

onderzoek gericht of is dit specifiek aan de hand van gesprekken met professionals in het veld en de 

bondgenoten van de gemeente Deventer? 

Antwoord

Aan de hand van gesprekken met professionals en onder andere bondgenoten van de gemeente Deventer 

willen we sentimenten sneller signaleren en daarnaar handelen.

Vraag 5

Is volgens het college er sprake van een sociale en stabiele samenleving in de gemeente Deventer? Zo nee, 

wat is de ernst van het probleem? Welke concrete maatregelen wil het college ondernemen om de sociale 

cohesie in Deventer te stabiliseren? 

Antwoord

Ja, het college vindt dat er sprake is van een sociale en stabiele samenleving in de gemeente Deventer. 

Ondanks dat alle spanningen ten opzichte van 2017 zijn toegenomen, zijn er geen zorgwekkende spanningen 

of ontwikkelingen. Een sociale en stabiele samenleving vraagt om het opbouwen en onderhouden van relaties 

met inwoners. Het college blijft hier onverminderd op inzetten.

Vraag 6

Is het college van plan om beleidsvoorstellen te doen aan de hand van de sentimentenmonitor? 

Antwoord

Nee, het college is niet van plan om beleidsvoorstellen te doen op basis van de uitkomsten van de 

sentimentenmonitor.

Vraag 7

Volgens het college zijn de belangrijkste conclusies de relatie tussen inwoners en overheid, inwoners met een 

migratieachtergrond en arm en rijk. Waaruit volgt dat dit de belangrijkste conclusies zijn? 

Antwoord

In de weging van de uitkomsten van het onderzoek zijn dit thema’s die het college van groot belang acht. 

Vraag 8

Deventer is rijk aan vele verschillende culturen. Wat wordt er precies bedoeld met mensen met een 

migratieachtergrond? Welke verschillen bestaan er daarin? 

Antwoord

Een persoon heeft een migratieachtergrond als ten minste één ouder in het buitenland is geboren. Er wordt 

onderscheid gemaakt tussen personen die zelf in het buitenland zijn geboren (de eerste generatie) en 

personen die in Nederland zijn geboren (de tweede of derde generatie).

Vraag 9

In de vraagstelling komt onder andere de formulering ‘Nederlanders versus andere etnische groepen (zoals 

Molukkers of Turken)’ voor. Is het college het met ons eens dat deze formulering polariserend is? 

Antwoord

De vraag is gesteld om eventuele spanningen tussen Nederlanders en Nederlanders met een 

migratieachtergrond of andere etnische groep te kunnen duiden. Het is niet de bedoeling om sentimenten 

tussen groepen te versterken.

Vraag 10

Het nieuwe netwerk bondgenoten is eind september 2022 opgericht. Heeft de gemeente met dit netwerk 

aanwijzingen ontvangen van toenemende spanningen en sentimenten? 



Antwoord

Nee, uit het Netwerk Bondgenoten zijn geen aanwijzingen van toenemende spanningen en sentimenten. We 

blijven wel alert op mogelijke spanningen en sentimenten.

Vraag 11

Zijn er de onderlinge spanningen binnen het netwerk bondgenoten? Zo ja, kunt u hier een toelichting 

opgeven? 

Antwoord

Er is binnen het Netwerk Bondgenoten voldoende ruimte voor gesprek en verschillende opvattingen. Het is 

een veilige plek om spanningen te signaleren, van gedachten te wisselen en te discussiëren. Er zijn geen 

onderlinge spanningen.

Vraag 12

Op welke wijze stelt het college voor de gemeenteraad te betrekken bij het vervolg?

Antwoord

Het college betrekt de uitkomsten van de sentimentenmonitor bij het formuleren van beleid en de uitvoering 
daarvan. Voor het overige ziet het college niet direct een rol voor de gemeenteraad. 

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

M.A. Kossen R.C. König
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